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Referat af 5. ordinære skolebestyrelsesmøde                  mandag d. 08. april 2024 kl. 17.00 – 19.00 

Sted: PLC Forplejning: Kaffe, te og frugt.  

Afbud: Mikkel Kruse, elevrådet, Anette Finderup og Morten Kisendal  Gæst: Rune Laursen  

 
NR 

Ans. Emne Formål med punktet Baggrunds-info/forberedelse Type Tid 

1. Rune Ungeprofilundersøgelsen Orientering ift. ungeprofilundersøgelsen fra 
efteråret 2023 ved konsulent Rune fra 
forvaltningen.  

Rune orienterer ift. resultaterne fra 
ungeprofilundersøglesen, som 
Skolebestyrelsen derefter har mulighed for 
at drøfte resultaterne. Se bilag  

O/D 40 
min. 

Ref. Projektleder for ungeprofilundersøgelsen Rune Laursen, gennemgik undersøgelsen med bestyrelsen. 89 % af eleverne fra skolen har 
besvaret undersøgelsen i november 2023. Se vedlagt sammenfatning af undersøgelsen. Under gennemgangen blev statistikkerne 
gennemgået og diskuteret. 
Nedslagspunkter som bestyrelsen er nysgerrige på fremadrettet: 
- Hvad er ensomhed, og hvad betyder det for unge? Er det forskel på ensomhed og at føle sig alene?  
 

2. Alle Meddelelser fra formand, 
skoleledelse, medarbejdere 
og elevrepræsentanter 

Orientering om status på skolen, samt 
orientering ift. deltagelse på møder.    

 O 20 
min. 

Ref. Skolebestyrelsesformand Anne Dannisboe Iversen orienterede bestyrelsen om sit sidste møde i advisory board, hvor tematikken om 
skærmbrug i undervisningen var på dagsorden. En afdelingsleder fra Tranegårdsskolen fortalte om deres arbejde på skolen, og dette kunne 
være et fremtidigt punkt for bestyrelsen af drøfte.   
Skoleleder Lene Hjorth orienterede bestyrelsen om, at skolen har været igennem en personaletilpasning pga. økonomien for 2024 (se 
tidligere referater). Skolen går i gang med at fagfordele skoleåret 2024/2025 i den kommende periode. Der ikke de store ændringer i dette 
skoleår, dog er svømning på 4. årgang desværre afskaffet pga. skolens verserende økonomi.  
Medarbejderrepræsentanterne Lene Dalby og Frederikke Middelboe orienterede bestyrelsen om, at det går godt og der er god stemning i 
personalegruppen trods personaletilpasningen. Der har været planlægningsdage på mellemtrinet og i udskolingen, som har været rigtig 
gode.   
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Elevrådet: Skal til at arbejde med undervisningsmiljøvurdering ud fra den nationale trivselsmåling.    
,  

3. Anne 
og Lene 
 

Valg til skolebestyrelsen   Der afholdes valg til skolebestyrelsen den 
kommende periode. Følgende er på valg: Casper, 
Kamille og Morten 

Anne og Lene orienterer om processen ift. 
kommende skolebestyrelsesvalg. 
Valgbestyrelsen (tjekker det går rigtigt til) 
består af Anne, Lene og Mette (sekretær). 
Se bilag. 

O 10 
min. 

Ref. Skoleleder Lene Hjorth orienterede bestyrelsen om processen til skolebestyrelsesvalget 2024. Valgbestyrelsen består af Anne Dannisboe, 
Lene Hjorth og Mette Sylvest. Det skal meddeles på skrift til Lene og Anne, hvis man ønsker at opstille til skolebestyrelsen, hvilket også 
gælder de bestyrelsesmedlemmer, der er på valg i år. Fønix(gruppeordningen) har mulighed for en plads i bestyrelse, men ingen forældre 
ønsker at opstille. Anne Dannisboe repræsenterer deres stemme i bestyrelsen fremadrettet.  
Proces for skolebestyrelsesvalg - se bilag. 
 

4.   Arbejds
gruppe 

Café aften d. 17. april   Orientering fra arbejdsgruppen. 
 

Arbejdsgruppen giver en orientering på 
Caféaften arrangement, initieret af 
skolebestyrelsen. Deltagelse og opgaver 
internt i bestyrelsen drøftes og afklares ift. 
arrangementet. Se opslag på Aula. Bilag 
eftersendes.  

O 10 
min. 

 Ref. Anne Dannisboe Iversen, Kamille Thoregaard og Nikolaj Madsen orienterede bestyrelsen om konceptet for og målet for aftenen. Kamille og 
Anne står for standen, og fortæller om opgaven som skolebestyrelse, arbejdet med udarbejdelse af principper og andre projekter i 
bestyrelsen.  
  

5. Anne og 
Lene 

Evaluering af 
kontaktforældremøde 
 

Evaluering af kontaktforældremødet torsdag 
d. 4. april. 

Anne og Lene orienterer fra det afholdte 
kontaktforældremøde, og Skolebestyrelsen 
drøfter derefter, om det giver anledning til 
nye handlinger/tiltag/drøftelser o.a. Vi 
vender kommunikationsprincippet.  

D 15 
min. 



Dyssegårdsskolen                                                                                                          
 

Ref. Formand Anne Dannisboe og Lene Hjorth orienterede bestyrelsen om kontaktforældremødet den 4. april 2024. Viceskoleleder Nina Ramer 
fra Skovgårdskolen holdt oplæg om, når det bliver svært og udfordrende ift. kommunikation og konfliktniveauet blandt forældre.  
Der var ca. 30 kontaktforældre til stede. Deres opgave er nu at tage denne dagsorden med ud til forældremøder og trivselsudvalg. 
Referatet for mødet udsendes til hele skolen, og der laves en grundpakke med hvordan kontaktforældrene agerer i praksis samt gode råd 
til arbejdet som kontaktforældre. Et forslag til indhold til næste kontaktforældremøde er kvalitetssikring af rollerne som kontaktforældre 
bl.a. ved at arbejde med konkrete cases. Vedhæftet referat fra mødet.  
 

6. Nikolaj 
og Lene 

Aftale om folkeskolens 
kvalitetsprogram (tilretning 
af folkeskoleloven) 
 

Orientering. Den nye politiske aftale ift. 
folkeskolen gennemgås i overskrifter.   
 

Nikolaj og Lene gennemgår de overordnede 
ændringer i den nye aftale. Læs evt. mere 
her: 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm
/2024/mar/240319-ny-aftale-om-
folkeskolen 
 

O 25 
min. 

Ref. Skoleleder Lene Hjorth berettede kort om den nye aftale om folkeskolen. Der er få tiltag i det kommende skoleår, og den store 
implementering træder først i kraft i skoleåret 2025-2026. Blandt de største ændringer er:  
- Kortere skoledage på landsplan, dog ikke forventet ændret mærkbart lokalt. 
- Understøttende undervisning forsvinder.  
- Opgradering af faglokaler og kompetenceudvikling.  
- Bredere sammenhæng mellem teori og praksis. 
- Mere respekt om lærerne og undervisningen.  
- Bevægelse og lektiecafe afskaffes  
- Der er eksamener i 9.klasse der afskaffes.  
- Der kan inviteres lokale virksomheder ind i bestyrelsen  
- Bestyrelsen kan deltage i skoleudviklingssamtalen  
- Teknologiforståelse bliver et valgfag og skal indlejres i alle fag.  
- Færre fællesmål end i dag.  
 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
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7. Alle 
  

Lukkedag på fælles 
pædagogisk dag fredag d. 9. 
august 2024 

Skolen ønsker en lukkedag fredag d. 9. august 
for at afholde en fælles pædagogisk dag for 
hele skolens personalegruppe. 

Lene orienterer. Skolebestyrelsen beslutter 
derefter at sige ja til lukkedag. 

B 5 
min. 

Ref. Vedtaget efter drøftelse  

8. Alle Punkter til næste møde samt 

eventuelt 

– skærmfri undervisning  

- Emner til næste 

kontaktforældremøde.  

- Status på rengøring  

- Pejlemærker i udskolingen  

   
 

5 
Min. Ref. 

Type: O = Orientering, B = Beslutning, S= Status og D = Drøftelse  


